

Title (en)

Brush for applying a liquid containing a volatile solvent, in particular a nail varnish.

Title (de)

Pinsel zum Auftragen einer flüchtige Lösungsmittel enthaltenden Flüssigkeit, insbesondere Nagellack.

Title (fr)

Pinceau pour appliquer un liquide contenant un solvant volatile, en particulier un vernis à ongles.

Publication

EP 0379692 A2 19900801 (DE)

Application

EP 89123011 A 19891213

Priority

DE 8900712 U 19890124

Abstract (en)

A brush (1) for applying a liquid containing volatile solvents, in particular nail varnish, has a shaft (2), a bristle body being accommodated in the one end of said shaft and a connector (4) with greater transverse dimensions than the shaft (2) being moulded onto the other end of said shaft. Provided on the connector (4) is a circumferential annular bead (7) which is intended for a sealing contact with the inside wall (8) of the neck part (6) when the brush (1) is completely or at least virtually completely inserted in the neck part (6) of the bottle. Arranged on the connector (4) above the annular bead (7) are catch means (25), via which the brush (1) can be engaged with further catch means (26) in a screw cap (16) in such a way that it is held captively in the screw cap (16). <IMAGE>

Abstract (de)

Ein Pinsel (1) zum Auftragen einer flüchtige Lösungsmittel enthaltenden Flüssigkeit, insbesondere Nagellack, weist einen Schaft (2) auf, in dessen einem Ende ein Borstenkörper aufgenommen ist und an dessen anderes Ende ein Stutzen (4) mit größeren Querabmessungen als der Schaft (2) angeformt ist. An dem Stutzen (4) ist ein umlaufender Ringwulst (7) vorgesehen, der bei in den Flaschenhalsteil (6) der Flasche vollständig oder wenigstens fast vollständig eingeführtem Pinsel (1) für eine abdichtende Anlage an der Innenwand (8) des Halsteiles (6) eingerichtet ist. Oberhalb der Ringwulst (7) sind an dem Stutzen (4) Rastmittel (25) angeordnet, über die der Pinsel (1) mit weiteren Rastmitteln (26) in einer Schraubkappe (16) so verrastbar ist, daß er unverlierbar in der Schraubkappe (16) gehalten ist.

IPC 1-7

A45D 40/26; B65D 51/32

IPC 8 full level

A45D 40/26 (2006.01); **B65D 51/32** (2006.01)

CPC (source: EP)

A45D 40/265 (2013.01); **B65D 51/32** (2013.01)

Cited by

EP1650136A3; US5556214A; FR2679113A1; US5324128A; DE4114608C1; EP0514659A1; WO2013118157A1; WO9301734A1; WO9604816A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB IT LI LU NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0379692 A2 19900801; EP 0379692 A3 19910102; EP 0379692 B1 19941102; AT E113549 T1 19941115; DE 58908598 D1 19941208; DE 8900712 U1 19890309

DOCDB simple family (application)

EP 89123011 A 19891213; AT 89123011 T 19891213; DE 58908598 T 19891213; DE 8900712 U 19890124